

**FOR IMMEDIATE RELEASE**

**Monday, May 17, 2010**

*News Media Contact:*

Parita Shah, 202-482-4883, [pshah@doc.gov](mailto:pshah@doc.gov)

**TOMORROW: Commerce Secretary Gary Locke BRINGS CLEAN energy Trade Mission TO SHANGHAI**

WASHINGTON –U.S. Commerce Secretary Gary Locke arrives in Shanghai from Hong Kong tomorrow, May 18, with a business delegation of American clean energy companies for the second stop of the administration’s first cabinet-level trade mission to China. The clean energy business development missions promote exports of leading U.S. technologies and services related to clean energy, energy efficiency, and electric energy storage, transmission and distribution.

Locke is joined by a business delegation of [46 business executives](#) from more than 29 U.S. companies in China and Indonesia, as well as representatives from the U.S. Trade Development Agency (TDA), the Overseas Private Investment Corporation (OPIC), and the Export-Import Bank of the United States (EXIM).

After Shanghai, Secretary Locke and the delegation will travel to Beijing, China; and Jakarta, Indonesia.

**U.S. Commerce Secretary Gary Locke’s speeches, photo ops and press availabilities in Shanghai:**

**TUESDAY, MAY 18, 2010 (Shanghai)**

On Tuesday, Secretary Locke will:

- Present an award to Shanghai Tower Construction and Development Company, which contracted U.S. firm Gensler to provide the building’s green design (*photo spray*)
- Visit the Pratt Whitney Shanghai engine center to unveil a LEED Platinum certification plaque – the first facility in China to receive this award (*photo spray*)
- Tour the U.S. Pavilion at the Shanghai World Expo

**WEDNESDAY, MAY 19, 2010 (Shanghai)**

On Wednesday, Secretary Locke will:

- Tour the Dow Research and Development facility, and meet with the U.S. member companies of the U.S.-China Energy Cooperation Program (*photo spray of clean energy lab*)
- Deliver remarks at an American Chamber of Commerce Shanghai/US-China Business Council luncheon. ***Luncheon is open press, and a press availability immediately follows the event.***
- Meet with Shanghai Municipal Committee Party Secretary Yu Zhengsheng (*photo spray only*)

For Shanghai logistical information, contact Mara Andersen at [andersenms@state.gov](mailto:andersenms@state.gov) or Wang Chun at [wangcm@state.gov](mailto:wangcm@state.gov).

For more information about the trade mission and logistics, please contact Shira Kramer at [skramer@doc.gov](mailto:skramer@doc.gov). For additional information, contact the Office of Public Affairs at (202) 482-4883.

##

立即生效

2010年5月17日，周一

媒体方面联系人：

*Parita Shah, 202-482-4883, [pshah@doc.gov](mailto:pshah@doc.gov)*

### 明日：美国商务部长骆家辉率领清洁能源代表团抵沪

华盛顿—5月18日 明天美国商务部长骆家辉将从香港抵沪开始此次由部长亲率的美国清洁能源企业代表团中国行的第二站行程。这也是奥巴马政府对华的首次内阁级访问。此次清洁能源企业发展代表团旨在推动与清洁能源、节能、电能储备、输配相关领域的美国先进技术与服务的出口。

来自29家美国公司的46位高级管理人员，以及美国贸易发展署(TDA)、海外私人投资公司(OPIC)和美国进出口银行(EXIM)组成的代表团计划访问中国和印度尼西亚。

上海站之后，骆部长和代表团一行将前往北京，随后访问印度尼西亚的雅加达。

美国商务部长骆家辉在沪期间的演讲，照相以及其他对媒体开放的时段如下：

## 2010年5月18日，周二（上海）

### 周二日程：

- 颁奖仪式：部长将向上海中心建设和发展公司就聘请美国晋思公司对上海中心项目进行绿色建筑设计颁出美国商务部签发的荣誉证书（允许拍照/摄像报道）
- 参观上海普惠发动机中心，并主持绿色建筑白金级标准（*中国公司首次获得此殊荣*）揭牌仪式（允许拍照/摄像报道）
- 参观上海世博会美国馆

## 2010年5月19日，周三（上海）

### 周三日程：

- 参观陶氏研发工厂，会见美中能源合作计划的美国公司成员（*清洁能源实验室允许拍照/摄像报道*）
- 在由上海美国商会和美中贸易全国委员会组织的午餐会上致词。**午餐会对媒体开放，*and a press availability immediately follows the event.***
- 会晤上海市委书记俞正声（*只允许拍照/摄像报道*）

关于上海站行程信息，请联系Mara Andersen [andersenms@state.gov](mailto:andersenms@state.gov) 或 Wang Chun [wangcm@state.gov](mailto:wangcm@state.gov).

更多代表团信息及其行程，请联系Shira Kramer [skramer@doc.gov](mailto:skramer@doc.gov)；其他信息，请联络新闻文化处 (202) 482-4883。

##